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1. ΤΟ 173ο ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΤΗΣ UIA – 173TH UIA COUNCIL 

Το 173ο Συμβούλιο  της Διεθνούς Ένωσης Αρχιτεκτόνων – UIA έλαβε χώρα στις 4 και 

5 Μαΐου του 2025, στο κτίριο του COAC – Architects’ Association of Catalonia.  

 

Στο Συμβούλιο συμμετείχε ο Κυριάκος Πιπίνης, ως αναπληρωματικό μέλος του 

Συμβουλίου της UIA για τη Region II, αναπληρώνοντας την κ. Φανή Βαβύλη, που 

λόγω πρόσφατου θέματος υγείας, δεν ήταν δυνατό να παραστεί στις εργασίες του 

Συμβουλίου. 

Η πρώτη μέρα ξεκίνησε με την Πρόεδρο της UIA, η οποία παρέθεσε τα opening 
remarks, ανήγγειλε τις παρουσίες των μελών του Συμβουλίου και των πρώην 
Προέδρων και καλωσόρισε τα μέλη του Συμβουλίου. Ακολούθησαν οι επίσημοι 
χαιρετισμοί, αφενός της Προέδρου του CSCAE (Consejo Superior de los Colegios de 
Arquitectos de España, Marta Vall-llosera, αφετέρου του Guim Costa Calsamiglia, 
Προέδρου της Οργανωτικής Επιτροπής της διεξαγωγής του 29ου Παγκοσμίου 
Συνεδρίου Αρχιτεκτονικής στη Βαρκελώνη τον Ιούλιο του 2026.  
 
Μετά την αποδοχή της agenda έγινε η επικύρωση των πρακτικών του 172ου 

Συμβουλίου, που είχε λάβει χώρα μέσω Zoom στις αρχές Απριλίου 2025, καθώς και 

των πρακτικών, αλλά και των Ψηφισμάτων της 29ης Γενικής Συνέλευσης της UIA, 

που έλαβε χώρα στην Kuala Lumpur το Νοέμβριο του 2024.  

Στη συνέχεια η Πρόεδρος της UIA Regina Gonthier, ο άμεσα πρώην Πρόεδρος της 

UIA Jose-Luis Cortes-Delgado κι ο Γενικός Γραμματέας της UIA Rui Leao 

παρουσίασαν τις αναφορές πεπραγμένων τους (reports) στο Συμβούλιο. 

Σημαντικό θέμα στο report της Προέδρου Gonthier ήταν η συμφωνία μίσθωσης 

νέων γραφείων της UIA στο Παρίσι, λόγω της αποχώρησης από το κτίριο 

Montparnasse εντός του έτους και της διακοπής φιλοξενίας της UIA από το 
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Σύλλογο/Επιμελητήριο των Γάλλων Αρχιτεκτόνων. Τα νέα γραφεία βρίσκονται στον 

3ο όροφο σε οικοδομή στην περιοχή Opera στο κέντρο του Παρισιού και έχουν 

εμβαδόν 109,00μ2.  

 

 

Tο Συμβούλιο ενημερώθηκε αναλυτικά για τα Οικονομικά της UIA, έσοδα-έξοδα, 

οφειλές και υποχρεώσεις, τόσο από τον Ταμία της UIA Seif-Allah Alnaga, όσο και 

από τον εντεταλμένο συνεργάτη - λογιστή της UIA. 

 Ένα σημαντικό θέμα που έχει ανακύψει είναι οι οφειλές ορισμένων Member 

Sections, καθώς μερικές χώρες όπως για παράδειγμα η Ουκρανία ή το Σουδάν 

βρίσκονται είτε σε πολεμική κατάσταση, είτε σε καθεστώς εμφύλιας διαμάχης, ενώ 

άλλες βρίσκονται σε βαθιά οικονομική ύφεση.  

Το Συμβούλιο αποδέχθηκε προτάσεις διευκόλυνσης των συγκεκριμένων χωρών, είτε 

με αναστολή των εισφορών τους προς την Ένωση, είτε με χρονική παράταση της 

αποπληρωμής. Κάποιες ακόμα χώρες, οι οποίες έχουν οφειλές, δεν έχουν 

επικοινωνία με την UIA και προτάθηκε από κάποια μέλη η αποχώρησή τους από τη 

UIA.  

Στο συγκεκριμένο όμως θέμα ο εκπρόσωπος της Ελλάδας στο Συμβούλιο δεν 

υποστήριξε την αποπομπή των χωρών αυτών, αντίθετα προέτρεψε σε νέα 

προσπάθεια επικοινωνίας μαζί τους, ώστε να διευθετηθεί το θέμα, υπενθυμίζοντας 

ότι όταν η ίδια η Ελλάδα βρισκόταν σε οικονομική και κοινωνική κρίση, πολλές 

χώρες-μέλη της UIA μας υποστήριξαν ουσιαστικά τη διευκόλυνση του ΤΕΕ ως προς 

την εξόφληση των ετήσιων εισφορών στην UIA, χωρίς την απειλή αποπομπής, 

διευκρινίζοντας έτσι ότι και η χώρα μας έχει βρεθεί σε δύσκολες καταστάσεις οπότε 

δε θα μπορούσε να υποστηρίξει τώρα σκληρές αποφάσεις για άλλα member 

sections. 



 

Μετά την ενημέρωση για τα Οικονομικά, οι εργασίες συνεχίστηκαν, με τους πέντε 

Αντιπροέδρους της UIA, για κάθε Region αντίστοιχα, Teresa Taboas Veleiro (R1), Jerzy 

Grochulski (R2), Nivaldo Andrade (R3), Li Zhang (R4) και Vity-Claude Nsalambi (R5), 

να παραθέτουν τις παρουσιάσεις – report τους στο Συμβούλιο. Ακολουθήσαν οι 

παρουσιάσεις των παρόντων μελών του Συμβουλίου, στη διάρκεια των οποίων 

τοποθετήθηκε σε διάφορα τρέχοντα θέματα και ο εκπρόσωπος της Ελλάδας.  

 

Το πρωινό πρόγραμμα του Συμβουλίου στις 4 Μαΐου έκλεισε με την πρώτη φάση 
από τις παρουσιάσεις των Co-directors των Επιτροπών (Commissions) και 
συγκεκριμένα από την Selma Harrington της Eπιτροπής για την Εκπαίδευση 



(Architectural Education Commission) και τον Nuno Soares της Επιτροπής για τον 
Πιστοποίηση της UNESCO (UNESCO-UIA Validation Board).  
 
Η μεσημεριανή συνεδρίαση του Συμβουλίου συνεχίστηκε με τις υπόλοιπες 
παρουσιάσεις Co-directors των Επιτροπών (Commissions) και συγκεκριμένα από 
τους Iman Gawad και Cid Blanco (UN 17 Sustainable Development Goals 
Commission), από την Emna Bchir (Sustainability Commission), από την Paula 
Huotelin και τον Tibor Fátyol (International Competitions and Awards Commission) 
και από τους Wei Zhang και Philippe Klein (Professional Practice Commission).  
 
Κατά την απογευματινή συνεδρίαση του Συμβουλίου ο Γενικός Γραμματέας της UIA 
Rui Leao παρουσίασε αναλυτική έκθεση προόδου της εργασίας που γίνεται στα 
Διεθνή Προγράμματα Εργασίας της UIA, βάσει της οποίας το Συμβούλιο 
ενημερώθηκε για τις ζωηρές και πυκνές δραστηριότητες κάποιων Διεθνών 
Προγραμμάτων, αλλά και για την μάλλον ελάσσονα πρόοδο κάποιων άλλων. 
 
Στη συνέχεια η Πρόεδρος και ο Γενικός Γραμματέας ενημέρωσαν το Συμβούλιο για 
τις διεθνείς σχέσεις της UIA και την πρόοδό τους, καθώς και για όλες τις 
εκπροσωπήσεις, τόσο του πρόσφατου διαστήματος, όσο και τις προγραμματισμένες 
για το υπόλοιπο του έτους. 
 
Η πρώτη μέρα του 173ου Συμβουλίου της UIA έκλεισε με την αναλυτική και 
λεπτομερή παρουσίαση του Προέδρου της Οργανωτικής Επιτροπής του Συνεδρίου 
του 2026 Guim Costa Calsamiglia, για την πρόοδο της προετοιμασίας για το 29ο 
Παγκόσμιο Συνέδριο Αρχιτεκτονικής, που όπως αναφέρθηκε, θα διεξαχθεί στη 
Βαρκελώνη το καλοκαίρι του 2026. 
 

 
 

 



Το 173ο Συμβούλιο της UIA συνεχίστηκε τη Δευτέρα 5 Μαΐου σε μια επίσης 

ολοήμερη συνεδρίαση. Μετά τα opening remarks και την αναφορά παρουσιών από 

την Πρόεδρο ξεκίνησε η σειρά παρουσιάσεων-report από τις Επιτροπές της UIA και 

του υπεύθυνους συναδέλφους αντίστοιχα ως chair. 

Από την Vision and Strategy Committee παρουσίασε έκθεση πεπραγμένων και νέες 

προτάσεις ο chair Li Zhang, Αντιπρόεδρος της R4,  και ακολούθησε συζήτηση. Από 

την Events Committee παρουσίασε έκθεση πεπραγμένων και νέες προτάσεις ο chair 

Nivaldo Andrade, Αντιπρόεδρος της R3, ενώ ακολούθησε συζήτηση. Από τη Finance 

Committee παρουσίασε έκθεση πεπραγμένων και νέες προτάσεις η chair Paula 

Huotelin, μέλος του Συμβουλίου της R1 και ακολούθησε συζήτηση και ανταλλαγή 

απόψεων μεταξύ μελών του Συμβουλίου. Από την Ethics Committee παρουσίασε 

έκθεση πεπραγμένων ο chair Jerzy Grochulski, Αντιπρόεδρος της R2, ενώ 

ακολούθησαν τοποθετήσεις μελών. Από την Revision Committee παρουσίασε 

έκθεση πεπραγμένων και αναλυτικές προτάσεις ο chair Vity Nsalambi, Αντιπρόεδρος 

της R5 και ακολούθησε συζήτηση και τοποθετήσεις. Από την Communications 

Committee, και με έμφαση στο επόμενο Συνέδριο της UIA, παρουσίασε έκθεση 

πεπραγμένων η chair Teresa Taboas, Αντιπρόεδρος της R1, ενώ ακολούθησε 

συζήτηση. 

 

Κατά τη διάρκεια της μεσημεριανής συνεδρίασης, η συνάδελφος από την Τουρκία 

Aysen Ciravoglu, μέλος του Συμβουλίου της R2 και υπεύθυνη για τη νέα σημαντική 

δράση της UIA, την ομάδα Think Τank – Υoung Architects, ανέλυσε την οργάνωση 

του θέματος με του Νέους Αρχιτέκτονες και παρουσίασε την έρευνα που έχει 

διεξαχθεί ψηφιακά σε πολλές χώρες-μέλη της UIA, σε σχέση με τα επαγγελματικά 

προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι νέοι αρχιτέκτονες, ενώ παρέθεσε και τις 

προδιαγραφές του υπό διακήρυξη νέου βραβείου της UIA Young Architects Award, 

που γίνεται σε συνεργασία με την Επιτροπή Διαγωνισμών UIA-ICC. Ακολούθησε 



μακρά συζήτηση, σχολιασμός και τοποθετήσεις  από όλα τα μέλη του Συμβουλίου 

και του πρώην Προέδρους.  

 

Το απογευματινό πρόγραμμα της δεύτερης μέρας του Συμβουλίου περιλάμβανε 

επίσκεψη και επιθεώρηση από τα μέλη του Συμβουλίου των χώρων και των κτιρίων 

σε διάφορα σημεία της Βαρκελώνης, όπου θα διεξαχθεί το επόμενο Παγκόσμιο 

Συνέδριο Αρχιτεκτονικής το καλοκαίρι του 2026.  

2. Η ΠΡΟΕΤΟΙΜΑΣΙΑ ΓΙΑ ΤΟ 29ο ΠΑΓΚΟΣΜΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

ΑΡΧΙΤΕΚΤΟΝΙΚΗΣ – ΒΑΡΚΕΛΩΝΗ 2026 

 

Οι συνάδελφοι Αρχιτέκτονες του Συλλόγου της Καταλωνίας, καθώς και όλοι οι 

εμπλεκόμενοι φορείς της πόλης, βρίσκονται εδώ και αρκετά χρόνια στον πυρετό της 

προετοιμασίας του 29ου Παγκοσμίου Συνεδρίου Αρχιτεκτονικής. Ήδη πολλοί χώροι 

βρίσκονται όχι πολύ μακριά από την αποπεράτωσή τους, ώστε να υποδεχθούν το 

καλοκαίρι του 2026 τους Αρχιτέκτονες από δεκάδες χώρες, που θα επισκεφτούν τη 

Βαρκελώνη για να παρακολουθήσουν το Συνέδριο.  

Πολυμελές κλιμάκιο της UIA, ουσιαστικά όλα τα μέλη του Συμβουλίου, που έδωσαν 

το παρόν στο 173ο Συμβούλιο, συμμετείχαν στις επισκέψεις-αυτοψίες στους 



συγκεκριμένους χώρους με τη συνοδεία πολυμελούς επίσης ομάδας Ισπανών 

συναδέλφων από το COAC και το CSCAE.  

Πιο συγκεκριμένα, έγινε αυτοψία και επιθεώρηση των εξής υποδομών: 

- Les 3 Xemeneis (Οι τρεις τσιμινιέρες), πρώην εργοστάσιο παραγωγής 

ηλεκτρικής ενέργειας, που έχει υποστεί επανάχρηση και ανακαίνιση ως 

Κέντρο Πολιτισμού, Εκδηλώσεων και Πολλαπλών Χρήσεων 

 

 
 

- Disseny Hub Barcelona, νεόδμητο κτίριο πολλαπλών χρήσεων, με γραφεία, 

αίθουσες τελετών, χώρους εκδηλώσεων, μεγάλο εκθεσιακό χώρο, 

βιβλιοθήκη και αναγνωστήριο 

 

 
 



- Castell de Montjuic, παλαιό κάστρο-φρούριο στον ομώνυμο λόφο, μνημείο-

τοπόσημο της Βαρκελώνης, όπου προγραμματίζεται η τελετή λήξης του 

Συνεδρίου 

 

Η δεύτερη μέρα του Συνεδρίου ολοκληρώθηκε με το επίσημο, προγραμματισμένο 

δείπνο που παρέθεσε το COAC και οι Καταλανοί συνάδελφοι σε εστιατόριο στη 

Barcelonetta, στο οποίο και συμμετείχαν η Πρόεδρος, οι Αντιπρόεδροι, οι πρώην 

Πρόεδροι και όλα τα μέλη του Συμβουλίου. 

3. ΣΥΜΠΕΡΑΣΜΑΤΑ – ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ 

Κατά τη διάρκεια των εργασιών του 173ου της UIA, παρουσιάστηκαν, αναλύθηκαν, 

συζητήθηκαν και σχολιάστηκαν πολλά και σημαντικά θέματα. Πολλά από αυτά 

αφορούν σε τακτική εργασία των μελών της UIA για τη λειτουργία της Ένωσης. 

Αρκετά όμως θέματα ήταν έκτακτα ή επείγοντα και η διαχείρισή τους με τη δια 

ζώσης συνεδρίαση των δύο ημερών συνετέλεσε σε μια πιο διεξοδική αλλά και 

ειλικρινή συνεργασία μεταξύ των μελών του Συμβουλίου και της Διοίκησης, με 

σκοπό την επίλυσή τους ή έστω την αναγνώριση των προβλημάτων και την πρόταση 

λύσεων στο άμεσο μέλλον. 

Μετά την επεισοδιακή Γενική Συνέλευση της Kuala Lumpur, τον περασμένο 

Νοέμβριο, το πρόσφατο Συμβούλιο στη Βαρκελώνη διεξήχθη σε τελείως 

διαφορετικό κλίμα και όλοι, όσοι προσήλθαν, επέδειξαν ειλικρινή διάθεση διαλόγου 

και συζήτησης, περισσότερη συναδελφικότητα και διευρυμένη αλληλεγγύη πέραν 

τυχόν προσωπικών διαφορών, αλλά και ρεαλισμό και πνοή, ενόψει σοβαρών 

προβλημάτων ή συγκυριών, όπως η μετακόμιση της UIA, τα οικονομικά προβλήματα 

πολλών member sections - και κυρίως εκείνων που εκπροσωπούν χώρες σε 

εμπόλεμη κατάσταση -, η σχέση και η επικοινωνία με τις νέες γενιές Αρχιτεκτόνων 

και οι νέες διεθνείς σχέσεις που διαπιστώνονται μετά τις πολιτικές ή και πολεμικές 

αναταράξεις της τελευταίας χρονιάς σε διάφορα μέρη του πλανήτη. 

Το Ελληνικό Τμήμα της UIA κατέχει εμπειρία δεκαετιών. Και σε αυτή την τριετία 

2023-2026 διαχειρίζεται τις διεθνείς σχέσεις της Ελληνικής Αρχιτεκτονικής 

Κοινότητας και του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδας με ψύχραιμη και διπλωματική 

παρουσία, με προσήλωση στα ανθρώπινα δικαιώματα και την αλληλεγγύη. 


